

COVID-19 တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်အဂီၢ်

တၢ်မၤသီထီၣ်အီၤဖဲ လၢယူၤ 2021

ပမၤသကိးတၢ်ဘူးဘူးတၢ်တၢ်ဒီးအီးစတြၢလယါတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်ဒိသဒါအကျဲအကွၢ်အခိၣ်သ့ၣ်အကမံးတံၢ် (Australian Health Protection Principal Committee (AHPPC)), NSW တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးကရၢလၢအဂၢၤတဖၣ်လၢတၢ်ကမၤလီၤတၢ်ပကူၣ်တဖၣ်လဲၤတရံးအသးဆူၣ်လၢကျိၤကွၢ်လၢတသ့ဖဲအသ့လၢအပူၤဖျဲးကတၢ်ဖဲ COVID-19 အတၢ်ကဲထီၣ်အသးအခိၣ်အယၢၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးလၢခံကတၢ်လၢအအိၣ်ဟဲလၢ NSW တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့

တၢ်မၤသီထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢအဘၣ်ဃးဒီး COVID-19 န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤခဲအံၤခဲအံၤန့ၣ်လီၤ.ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်တၢ်ဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်အီၤလၢအကကွၢ်ဟ့ၣ်လီၤအဟ့ၣ်ယဲၤသန့လၢလၢတခါအံၤလၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢခံကတၢ်လၢ NSW ပဒိၣ်အဟ့ၣ်ယဲၤသန့လၢအမ့ၢ် ([NSW Government website](#)) အလီၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်လၢအမ့ၢ်တၢ်ဟံၣ်လီၤတၢ်ကလုၢ်လၢတၢ်ကဘၣ်အိၣ်လၢဟံၣ်အပူၤန့ၣ် NSW တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့မ့ၢ်ထုး ထီၣ်အီၤမ့ၢ်လၢ COVID-19 အယၢ်ရၢ လီၤအသးအယံၣ်န့ၣ်ဒီး,က့ၢ်အတၢ်လဲၤတရံးအသးန့ၣ်ဘၣ်တဘၣ်ကဆိတလဲအသးန့ၣ်လီၤ.ဝံသးစူၤသံကွၢ်ဘၣ်န့ၣ်ဘၣ်ဃးတၢ်ဆိတလဲလၢအအိၣ်ဒီးက့ၢ်အတၢ်လဲၤတရံးအသးတဖၣ်ဒီးလူၤဟံၣ်မၤထွဲဘၣ်ကယၢ်မ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢအဘၣ်တၢ် ဟ့ၣ်လီၤခီဖျိန့ၣ်အပူၤမၤတၢ်ဖိန့ၣ်တက့ၢ်. ဖဲတၢ်မ့ၢ်ယုကညးလၢတဘၣ်ဟဲဆူၣ်အလီၤအကျဲလၢတၢ်ဂ့ၢ်လၢတမ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်ဘၣ်ဒီးတဘၣ်ဟဲဆူၣ်တဂ့ၢ်.

တၢ်မၤလိတၢ်လၢဟံၣ်

က့ၢ်ဖိတဖၣ်တၢ်ကဆိၣ်ထွဲအီၤလၢ [အကမၤလိတၢ်လၢဟံၣ်](#) လၢတၢ်အိၣ် သးဒိလၢလၢတဖၣ်အံၤအသးန့ၣ်လီၤ.

- ဖဲတၢ်လိၣ်ဘၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢအကဘၣ်မၤတၢ်အိၣ်စီၤစ့ၤအိၣ်လီၤဖျိၣ်အသးမ့ၢ်လၢအအိၣ်ဘူးဘၣ်ဒီးပုၤတဂၢၤလၢတၢ်တဲလီၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်ဆိကမိၣ်လၢအအိၣ်ဒီး COVID-19 တၢ်ဆါအယၢ်တဂၢၤအခါန့ၣ်လီၤ.
- ဖဲက့ၢ်အံၤအိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်လီၤခီဖျိကမ့ၢ်အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့လၢအဟ့ၣ်ကူၣ်အီၤလၢအကလဲၤတရံးအသးထဲဒၣ်လၢက့ၢ်အပူၤတၢ်မၤလိမၤဒီးလၢဖဲသ့ၣ်လၢအမိၣ်အဟ့ၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအကါဒိၣ်တဖၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်လၢ COVID-19 တၢ်ဆါအယၢ်ရၢလီၤအသးအယံၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလိမၤဒီးတၢ်လၢဟံၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်ဒီးအကွၢ်အဂီၢ်အါမံၤလီၤ, ဟံၣ်ဃုာ်တၢ်မၤလိ တၢ်လၢလီၤအဟ့ၣ်ယဲၤအဖိခိၣ်ဒီးတသ့လီၤပုၤယဲၤတၢ်ဘျးစဲအတၢ်တံၢ်စၢၤမၤစၢၤတဖၣ်ဒီးတၢ်သ့ပီးလီၤတၢ်ဖိတၢ်လဲၤလၢတၢ်စဲကျိၤထုးထီၣ်အီၤလၢအဒိမ့ၢ်တၢ်ဒိသိးတၢ်ဖဲတၢ်မၤအလိၢ်ကဘျးတဖၣ်ဒီးဂီၢ်ထံးတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထီၣ်တၢ်မၤလိအတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးဖဲမၤလိတၢ်လၢက့ၢ်အပူၤအခါ

လၢတၢ်လူၤဟံၣ်မၤထွဲဝဲဒၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢအဟဲခီဖျိ NSW တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ အပူၤ, မိၢ်ပၢ်ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ် ကယၢ် တၢ်တဖၣ်န့ၣ်တၢ်တဲသ့ၣ်နီၣ်အီၤလၢအသုတဆုၢ်အဖိဆူၣ်က့ၢ်ဖဲအဖိမ့ၢ် ဆူးဆါအခါ ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဆါအပနီၣ် တဖၣ်လၢအလီၤကဲဒီးတီးကွၢ်စၢ်ဖိအခါဒၣ်လၢန့ၣ်တဘၣ်ဆုၢ်ဖိဆူၣ်တဂ့ၢ်.

NSW တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ယုကညးဝဲဒၣ် က့ၢ်တဖၣ်လၢအကဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်ပုၤတဂၢၤလၢလၢအဆူးဆါမ့ၢ်တၢ်ဆါအပနီၣ်တဖၣ်လၢအလီၤကဲဒီးတီးကွၢ်လၢအစၢ်တဖၣ်ကရဲၣ်ကျဲၤမၤန့ၢ်တၢ်မၤကွၢ်အသးခီဖျိအဝဲသ့ၣ်အလီၤကဝီၤကသံၣ်ကသီအပူၤကူၣ်စၢၤယါဘျါတၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ်ဖဲ COVID-19 အတၢ်ဆါဟံၣ်ဖိတခါခါ ([COVID-19 clinics](#)) န့ၣ်လီၤ.

က့ၢ်ဖိဒီးပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဆါအပနီၣ်တဖၣ်လၢအလီၤကဲဒီးတီးကွၢ်န့ၣ်ကဘၣ်မၤကွၢ်အသးဒီးတချးတၢ်ပျဲအီၤလၢအကဟဲကွၢ်ကဒါဆူၣ်န့ၣ်အကဘၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ် COVID-19 အတၢ်မၤကွၢ်အစၢ်လၢအစံးတၢ်ဆါ အယၢ်တအိၣ်ဘၣ်အလိၢ်ကွဲးဒိတဘျးဒီး တချးဒီးတၢ်ဆါပနီၣ်တဘၣ်အိၣ်ဘၣ်.

က့ၢ်ဖိလၢတမၤကွၢ်အသးလၢ COVID-19 အဂီၢ်တဖၣ်တၢ်တပျဲအီၤလၢအကဟဲကွၢ်ကဒါဆူၣ်လၢအသီ 10 အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. အမံၤညါ,တချးအဟဲကွၢ်ကဒါဆူၣ်န့ၣ်လၢအစ့ၤကတၢ် 3 သီအဂီၢ်တၢ်ဆါအပနီၣ်တဘၣ်အိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ထီၣ်က့ၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဖဲတၢ်မၤလိာ်တၢ်လၢက့ၢ်အခါ (လံၤဆူညါ)

က့ၢ်တဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်တခါခါအဖီခိၣ်တၢ်တဖၣ်ဒီးအသ့ၣ်အတၢ်ဂ့ၢ်ကိမ့တမ့ၢ်တၢ်အိၣ်သးလၢအဂၤတခါလၢအအိၣ်ဖျါထီၣ်လၢအဒိသးလိာ်အသးဒီး တိက့ၢ်အတၢ်ဆါပနီၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကလိၣ်မၤကွၢ်အသးလၢ COVID-19 အဂီၢ်ဒီးအတၢ်မၤကွၢ်အစၢကဘၣ်မ့ၢ်တၢ်ဆါအသးတၢ်အိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအတၢ်ဆါအပနီၣ်တဖၣ်မ့ၢ်မၤအသးဆူညါလၢအတၢ်လၢကွၢ်အသိ 10 န့ၣ်, က့ၢ်တဖၣ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်ဝဲဒၣ်လိာ်လိာ်လၢအဝဲသ့ၣ်အကသံၣ်သရၣ်ကွဲးဟ့ၣ်အီၤလၢအတဲလိာ်တၢ်လၢ အတၢ်ဆါအပနီၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ညိၣ်န့ၣ်အတၢ်ဆါအတၢ်အိၣ်သးန့ၣ်လီၤ. ဖဲက့ၢ်မ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်ဒီးတၢ်ဆါပနီၣ်လၢအသိမ့တမ့ၢ်ဆိတလဲအသးအခါအဝဲသ့ၣ်ကြါးမၤကွၢ်အသးလၢ COVID-19 အဂီၢ်လီၤ. ယုသ့ၣ်ညါအါထီၣ်ဘၣ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါဘၣ်သး COVID-19 အတၢ်ဆါပနီၣ်တဖၣ်ဖဲ ([COVID-19 symptoms](#)) န့ၣ်တက့ၢ်.

COVID-19 အတၢ်မၤကွၢ်လၢက့ၢ်တဖၣ် လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်ဂ့ၢ်ကိမ့တမ့ၢ်နီၣ်ခိၣ်သးကွၢ်ဂီၤတလၢတပုၤတဖၣ်န့ၣ်ကဲတၢ်လၢအတၢ်တခါသ့လီၤ. လၢတၢ်အိၣ်သးဒိသးအံၤတဖၣ် အပူၤ, က့ၢ်တဖၣ်ကမၤမိၢ်ပၤမ့တမ့ၢ်ပုၤကွၢ် ထွဲကဟုကယာ်အကလဲမၤကွၢ်အဖီအတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးအကသံၣ်သရၣ်ဒၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဖဲအကသံၣ်သရၣ်မ့ၢ်ဆါတၢ် လၢ COVID-19 အတၢ်မၤကွၢ်တခါတၢ် မ့ၢ်တလိၣ်မၤအီၤဘၣ်ဒီး, လိာ်လိာ်တခါတၢ်ကဘၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ဆူက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. လိာ်န့ၣ်ကဘၣ်တဲလိာ်တၢ်လၢက့ၢ်န့ၣ် လၢအတဲလိာ်တၢ်ဂ့ၢ်ကိမ့အံၤအတၢ်ဆါပနီၣ်တဖၣ်အိၣ်ဘၣ်ဒီးတလိၣ်ဘၣ်ဝဲဒၣ် COVID-19 အတၢ်မၤကွၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လိာ်အုၣ်သးကဘၣ်န့ၣ်ဖျါစ့ၢ်ကိးဝဲဒၣ်လၢက့ၢ်ဖဲအံၤက့ၢ်ထီၣ်ကဒါက့ၢ်သ့ဝဲဒၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်တဲသ့ၣ်နီၣ်တခါလၢက့ၢ်ဒီးဟံၣ်ဖိဖိတဖၣ်အဂီၢ်

အကါဒိၣ်မးလၢက့ၢ်ဒီးဟံၣ်ဖိဖိတဖၣ်လူၤဟံၣ်မၤထွဲ COVID-19 အတၢ်န့ၣ်လီၤတဖၣ်ဆူညါန့ၣ်လီၤ. လီၤဆီဒၣ်တၢ်ပအံၤဒိးတဲလိာ်တၢ်လၢလံာ်အံၤန့ၣ်လီၤ-

- က့ၢ်တဖၣ်ကဘၣ်မၤဝဲဒၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤဆူညါန့ၣ်လီၤ-
 - မၤလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်နီၣ်တဂၤအတၢ်ကဆုကဆု, နီၣ်ခိၣ်အတၢ်အိၣ်စီၤစုၤလိာ်သး, မၤကဆုကဆုဒီးတၢ်မၤတၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးဒါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
 - ဖဲမ့ၢ်သ့မ့ၢ်ဘၣ်, သူဘၣ်တၢ်လီၤလၢ အအိၣ်လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အချါတဖၣ်, ဖဲမ့ၢ်ခိၣ်ကလံၤသီၣ်ဂီၤမ့ၢ်ဂ့ၢ်ဝဲဒၣ်အခါ, မ့တမ့ၢ်တၢ်ပျီဖးလိာ်လၢအဟ့ၣ်တၢ်လီၤအလၢအပုၤလၢတၢ်ကမၤနီၣ်ခိၣ်အတၢ်အိၣ်စီၤစုၤကသ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
 - မၤလီၤတၢ်ပုၤတမ့ၢ်လၢအဟဲဆူက့ၢ်အတၢ်လီၤတခါန့ၣ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးအတၢ်ဆါပနီၣ်တဖၣ်အိၣ်ဘၣ်, လူၤဟံၣ်မၤထွဲဝဲဒၣ်တၢ်ဆဲးလီၤမံၤအတၢ်ရဲၣ်ကျါဟံၣ်လီၤတဖၣ်လၢအဟဲဃုာ်တၢ်အာၣ်လီၤတူၢ်လိာ်လၢအကလူၤဟံၣ်ထွဲဝဲဒၣ် [COVID-19 အတၢ်လိၣ်ဘၣ် တဖၣ်လၢပုၤတမ့ၢ်, ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢအမၤတၢ်တစါတလီၤတဖၣ်ဒီးပုၤဟ့ၣ်တၢ်မၤစၢတဖၣ်အဂီၢ်](#) ဖဲအဟဲဝဲဒၣ်ဆူက့ၢ်တ ဘျီလိာ်လၢအခါန့ၣ်လီၤ. ပုၤတမ့ၢ်ခဲလၢကဘၣ်ဆဲးလီၤမံၤခိၣ်ဖျါတၢ်သ့ဝဲဒၣ် Service NSW QR code န့ၣ်လီၤ. မိၢ်ပၤဒီးပုၤကွၢ်ထွဲကဟုကယာ်တၢ်တဖၣ်လၢ အဟဲဟံၣ်လီၤဒီးဟဲအိၣ်က့ၢ်က့ၢ်တဖၣ်တလိၣ်ဆဲးလီၤမံၤမ့တမ့ၢ်သ့ဝဲဒၣ် Service NSW QR code န့ၣ်ဘၣ်.

တၢ်ဖျါနီၣ်ကျါဘၣ်ဘၢမံၤတဖၣ်ဒီးတၢ်ထီၣ်တၢ်ကီၢ်န့ၣ်လီၤ

ပုၤတဂၤလံာ်လိာ်လၢအအံၤဒိးဖျါအဝဲသ့ၣ်အနီၣ်ကစၢ်အနီၣ်ကျါဘၢမံၤဖဲက့ၢ်အခါတၢ်တၢ်ဒြီအီၤဘၣ်. မၤဝဲသ့လီၤ.

တၢ်ဆၢကတီၢ်ဖဲကမ့ၢ်အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်တဖၣ်လၢတၢ်ကဘၣ်ဖျါနီၣ်ကျါဘၢမံၤတဖၣ်လၢကမ့ၢ်အတၢ်တီထီၣ်ဆုၤလီၤအလီၤန့ၣ်, က့ၢ်တဖၣ်လၢအသးနီၣ်အိၣ် 13 ဒီးဆူအဖီခိၣ် ကဘၣ်လူၤဟံၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤတခါအံၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ကဘၣ်လူၤဟံၣ်မၤထွဲ စ့ၢ်ကိးတၢ်န့ၣ်လီၤတခါအံၤဖဲလဲထီၣ်က့ၢ်လီၤလၢကမ့ၢ်အတၢ်တီထီၣ်ဆုၤလီၤအလီၤ, ဒီန့ၣ်အသးဖဲလဲပျီအတၢ်မၤလိာ်တဖၣ်လၢအဟဲဃုာ်တၢ်ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီထီၣ်ဆုၤလီၤမ့တမ့ၢ်ဖဲဒီးတၢ်တီထီၣ်ဆုၤလီၤအတၢ်မၤစၢလၢတၢ်ရဲၣ်ကျါအီၤမ့တမ့ၢ်ဘၣ်ထွဲဒီးပုၤတဖုတဂၤအသိလ့ၣ်အလီၤအခါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ထီၣ်တၢ်ကီၢ်လၢက့ၢ်ဒိးတကဘျီန့ၣ်တၢ်တလိၣ်ဘၣ်အီၤဘၣ်မ့တမ့ၢ်တၢ်ကဟ့ၣ်ကူၣ်အီၤလၢတၢ်ကမၤအီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

က့ၢ်အတၢ်မၤကဆုကဆုတၢ်ဒီးတၢ်ကဆုကဆုအဂီၢ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤဟံၣ်လီၤတဖၣ်

န့ၣ်အံၤကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကဆဲးမၤကဆုကဆုတၢ်ဆူညါလၢအအိၣ်လီၤလီၤဒီး AHPPC အတၢ်န့ၣ်လီၤတဖၣ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်လၢ NSW တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လီၤတၢ်ကျါလၢ တၢ်ကမၤကဆုကဆုအီၤတဖၣ်န့ၣ်ဟံၣ်ဃုာ်တၢ်လီၤလၢတၢ်ဖိၣ်အီၤအါတဖၣ်ဒီးတၢ်အမံၤဖဲခိၣ်လၢအကံၤလၢအဂၤတဖၣ်, ပဲတရီၤအစုဖိၣ်တဖၣ်, တၢ်ဒါအိၣ်ဒီးနီၣ် တံၢ်ခံၣ်ဃုာ်တၢ်အလီၤတဖၣ်, မ့ၢ်အူလၢအအိၣ်ဒီးအနီၣ်ခွဲးတၢ်တဖၣ်ဒီးဃီအစုဖိၣ်တဖၣ်ဒီးတၢ်မၤဟူးဂဲၤအသးအလီၤအကျဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤကဆုကဆုဝဲဒၣ်တၢ် ဟးလီၤတဖၣ်ဒီးထံအီၤအမိၢ်တဖၣ်န့ၣ်တၢ်ကမၤအါထီၣ်အီၤဒီးမၤပုၤတၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်ဒိသးဆဲးပုၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

က့ၢ်တဖၣ်ကဆဲးဟ့ၣ်တၢ်ကဆုကဆုအပီးအလီၤတဖၣ်လၢအဟဲဃုာ်ဆဲးပုၤအထံ, ကသံၣ်ထံဒီးဒူးထွဲစု, စးခိထွဲစု, တၢ်ဖုတၢ်အမံၤဖဲခိၣ်ဒီးတၢ်ထွဲလၢအမၤသံတၢ်အပူၤအသးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ခိဆၢတၢ်ဆူ COVID-19 အတၢ်ကဲထီၣ်အသးတဖၣ်

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျိၤလၢအအိၣ်ဖျါဆူတၢ်တၢ်ဟံၣ်လီၤယၢ်လၢက့ၢ်တဖၣ်အဂီၢ်လၢတၢ်ကခိဆၢဝဲဒၣ် COVID-19 အတၢ်ဆါလၢတၢ်တဲလီၤတီၢ်လၢအကဲထီၣ်မ့ၢ်တၢ်တၢ်ဆိကမိၣ်လၢအကဲထီၣ်လၢပက့ၢ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပမၤသကိးတၢ်ဘူးဘူးတၢ်တီၢ်ဒီး NSW တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးကဆဲးကျိးဆဲးကျိးဒီးမိၢ်ပတဖၣ်ဖဲတၢ်အိၣ်သးတခါမ့ၢ်ပၢၢ်ထီၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. ဖးအါထီၣ်ဘၣ်ဃး ပတၢ် ခိဆၢအကျိၤအကွၢ်လၢ COVID-19 အတၢ်ကဲထီၣ်အသးတဖၣ်အဂီၢ် ([Response protocols for COVID-19 cases](#)) တက့ၢ်.

တၢ်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤ

သိလ့ၣ်ပဒၢးအတၢ်မၤစၢၤတဖၣ်လၢအိၣ်လဲၤဆူက့ၢ်ဒီးက့ၢ်ဆူဟံၣ်တဖၣ်ကဆဲးလဲၤအသးဒ်ညီၣ်န့ၢ်အတၢ်လဲၤတရံးအသးအသိးန့ၣ်လီၤ.လၢတၢ်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤအတၢ်ဟ့ၣ်က့ၢ်လၢတၢ်လဲၤဆူက့ၢ်ဒီးက့ၢ်ဆူဟံၣ်အဂီၢ်လဲၤကွၢ်ဘၣ် တၢ်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤလၢ NSW ([Transport for NSW](#)) န့ၣ်တက့ၢ်.

လီၤတဲစိပုၤကတိၤကျိးထံတၢ်အတၢ်မၤစၢၤ

ဖဲန့ၣ်လိာ်ဘၣ်အါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါန့ၣ်ဝံသးစူၤကိးဘၣ်န့ၣ်ခိၣ်တက့ၢ်.ဖဲန့ၣ်လိာ်ဘၣ်ပုၤကတိၤကျိးထံတၢ်လၢကမၤစၢၤန့ၣ်ဒီးန့ၣ်တၢ်သံကွၢ်သံဒီးန့ၣ်ဝံသးစူၤကိးဘၣ်လီၤတဲစိပုၤကတိၤကျိးထံတၢ်အတၢ်မၤစၢၤလၢ 131 450 ဒီးဃုန့ၢ်ဘၣ်ပုၤကတိၤကျိးထံတၢ်တဂၢၤလၢနကတိၤန့ၣ်တက့ၢ်.နတဘၣ်တၢ်ဃုန့ၢ်ဒီးတၢ်မၤစၢၤတခါအံၤအဂီၢ်န့ၣ်ဘၣ်.

